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Forslag til Inatsisartutlov om ændring af landstingslov om havneafgift (Genindførelse af en 

krydstogtpassagerafgift) 

(Naalakkersuisoq for Finanser og Skatter)  

 

1. behandling 

I år er det første gang at Grønland har haft så mange krydstogtskibe på besøg, og når man kigger på 

naturen i de byer der fik besøg, kan vi konstatere at påvirkning af naturen er stor, efter turisterne har 

forladt byen. Jeg mener ikke at man skal se bort fra disse forhold, og vi skal forholde os til disse 

forhold for at beskytte vores natur. 

Krydstogtskibet der ligger for anker forurener vores hav med store mængder fuel, og dette kan klart 

ses med røg i luften, og med fuel på havet. 

 

Forslaget i sig selv er ikke dårligt, men vi skal også tænke på at krydstogtskibene bruger heavy fuel 

når de sejler i vores farvande. Med det in mente, skal vi have nogle foranstaltninger, der beskytter 

de farvande der besejles og de omkringliggende nature. 

 

De 19 havne der nævnes er dem der er meget vigtigt for bostederne, og som vi skal holde 

økonomisk bæredygtige. Derfor skal vi være klar til at kunne privatisere dem. For på den måde kan 

vi sikre os en god vedligeholdelsesstandard. På den måde vil sikringen af kommunernes 

indtægtskilde kunne fremhæves. 

 

Jeg henviser forslaget til det relevante udvalg, samt henviser til at Frednings- og Miljøudvalg 

inddrages i arbejdet. 


